
Protokół Nr 52/2020 
z posiedzenia Zarządu Powiatu w Nidzicy 

w dniu 13 maja 2020 r. 
  

W posiedzeniu Zarządu uczestniczyli: Starosta - Marcin Paliński, Wicestarosta - Paweł 
Przybyłek, Członkowie Zarządu: Lech Brzozowski, Mateusz Budka i Krzysztof Zdziarski, Skarbnik 
Powiatu - Renata Mróz, Sekretarz Powiatu – Elżbieta Bieniek, Dyrektor Powiatowego Zarządu 
Dróg – Jacek Dłuski. Obrady otworzył i poprowadził Starosta Marcin Paliński. 

Porządek obrad: 
I. Powiatowy Zarząd Dróg: 
1. Informacja o stanowisku Burmistrza Nidzicy odnośnie realizacji remontu drogi 

powiatowej Napiwoda-Czarny Piec. 
II. Wydział Organizacyjny i Spraw Obywatelskich: 
 1. Podjęcie uchwał w sprawach: 
1) 1. Ogłoszenia przetargu nieograniczonego na Uruchomienie e-usług publicznych, dostawę 

sprzętu i oprogramowania IT z modernizacją systemów dziedzinowych Starostwa 
Powiatowego w Nidzicy wraz ze szkoleniami na potrzeby realizacji projektu pn. „E-
administracja w Powiecie Nidzickim”. 

2. Zatwierdzenia specyfikacji istotnych warunków zamówienia. 
3. Powołania komisji przetargowej; 

2) przedstawienia Radzie Powiatu w Nidzicy raportu o stanie powiatu. 

III. Wydział Finansowy: 
1. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia i przekazania sprawozdania finansowego za rok 

2019. 
 

Ad. I. 

p. Jacek Dłuski poinformował, że 30 kwietnia br. Starosta wystosował pismo do Burmistrza 
Nidzicy w związku z wyłonieniem wykonawcy zadania – remont drogi powiatowej Napiwoda – 
Czarny Piec. Burmistrz odpisał, że kwoty zabezpieczone w budżecie na rok 2020 na realizacje zadań 
powiatowych wyczerpują możliwości finansowe gminy, wobec czego nie ma możliwości 
dofinansowania tego zadania.  

Starosta Marcin Paliński zaznaczył, że rozumie sytuację gminy. Na drodze Napiwoda-Czarny 
Piec planowane było podwójne utrwalenie. Rozmawiał z Burmistrzem o remoncie drogi w 
przyszłym roku, w tej samej technologii co droga Łyna – Rączki, czyli wyrównanie masą bitumiczną 
i podwójne utrwalanie. Uważa, że to lepsze rozwiązanie i remont znacznie poprawi nośność i 
trwałość tej drogi 

p. Mateusz Budka uważa, że można by połączyć ciąg pieszo-rowerowy z drogą w jedno 
zadanie  i nazwać przebudową.  

p. Jacek Dłuski uważa, że w sensie finansowym byłoby to w innych paragrafach. Przebudowa 
całości to kosmiczne pieniądze. 

Starosta Marcin Paliński poinformował, że rozważane było utwardzenie masą bitumiczną i 
podwójne utrwalanie za ok. 9 mln zł. Przy budowie ciągu pieszo-rowerowego będziemy chcieli 
skorzystać z dofinansowania i byłaby to rozbudowa drogi powiatowej polegająca na budowie ciągu 
pieszo-rowerowego. Dodał, że Burmistrz nie ma środków na dokumentację. Czekamy na decyzję 
w sprawie dofinansowania inwestycji gminnych. 

p. Mateusz Budka uważa, że w przyszłości można powiązać oba zadania. 
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Starosta Marcin Paliński zaznaczył, że Burmistrz w tej chwili nie ma środków, nawet, żeby 
dołożyć na dokumentację. Uzgodniliśmy, że poczekamy, bo może jedna z dróg gminnych znajdzie 
się na liście podstawowej. Trzeba ustalić z gospodarzami gmin, jaką metodą robić. Dodał, że 
możliwości gmin się wyczerpują. Będziemy proponowali inwestycje metodą zaprojektuj i wybuduj, 
co kwalifikowałoby zadania jako inwestycje. Jeśli samorządy chcą i dofinansowują zadania i jest 
trend na finansowanie dróg, to trzeba to wspólnie realizować. Współpraca z gminami jest na chwilę 
obecną bardzo dobra.  

p. Paweł Przybyłek dodał, że trzeba też wykorzystać dobry trend, tj. niskie ceny. 
p. Lech Brzozowski zapytał, czy pismo do Burmistrza dotyczyło dofinansowania remontu 

drogi Napiwoda-Czarny Piec w formie dofinansowania całości zadania. Ta droga była zgłaszana 
do Funduszu. Czy w ramach tego Funduszu miała być finansowana – zapytał. 

Pan Starosta potwierdził. 
p. Lech Brzozowski zapytał, czy zadanie to znalazło się na liście podstawowej. 
p. Jacek Dłuski potwierdził. Dodał, że przetarg mamy otwarty, terminy gonią, więc trzeba 

podjąć decyzję, czy postępowanie zakończyć.  
p. Mateusz Budka zwrócił uwagę, że Starosta i Burmistrz proponują, żeby zrezygnować z 

tego zadania w tym roku i wykonać je w następnym roku trwalszą metodą. 
p. Lech Brzozowski zaznaczył, że wcześniej cały czas była mowa o tym, że te zadania, które 

są na liście rezerwowej, mogą wejść na podstawową.  
p. Jacek Dłuski potwierdził, że tak było. 
p. Lech Brzozowski zapytał, jaka była kwota, której Burmistrz nie może dołożyć. 
Skarbnik podała, że udział gminy Nidzica to 267.983,83 zł. 
p. Mateusz Budka powrócił do propozycji, żeby zrezygnować z podwójnego utrwalenia i 

przygotować się na przyszłe rozdanie środków; zrobić metodą trwalszą, skuteczniejszą i grubszą 
warstwę. 

p. Lech Brzozowski zapytał, czemu wcześniej nie mówiono o tym, żeby tak zrobić. Nie 
wiedział, jak ma być droga robiona, czy powierzchniówka, czy jakąś inną metodą. Uważa, że 
postępując w ten sposób, w innych gminach drogi powstaną , a  w Nidzicy nie zrobimy. 

Starosta Marcin Paliński zauważył, że pozostałe samorządy gminne są na to rozdanie 
przygotowane. Poza tym, nikt nie powiedział, że w przyszłym roku będzie łatwiej. Zasady 50 na 
50% przy inwestycjach drogowych łamać nie możemy, bo inne gminy również nie będą 
dofinansowywać. 

p. Mateusz Budka zauważył, że gminy nie otrzymały dofinansowania na swoje drogi, dlatego 
robione są powiatowe. 

Starosta Marcin Paliński stwierdził, że inwestycje, które planujemy, są na wnioski gmin. 
Powiat też musi być przygotowany finansowo na te zadania. 

p. Mateusz Budka stwierdził, że żądania gmin były duże. Wspomniał, że mówił o 
zaangażowaniu PZD i Wydziału Finansowego w pozyskiwanie środków zewnętrznych. 

p. Renata Mróz zaznaczyła, że te drogi, które nie spełniają kryteriów dróg powiatowych, 
powinny być gminne, dlatego prosimy gminy o dofinansowanie remontów. 

Starosta Marcin Paliński stwierdził, że trzeba się przygotować do kolejnych rozdań. 
p. Mateusz Budka zaznaczył, że priorytetową drogą w Gminie Nidzica jest Napiwoda-Czarny 

Piec. Należy się na niej skupić i pochylić przy następnym rozdaniu.  
p. Jacek Dłuski proponował unieważnić postępowanie przetargowe dotyczące remontu drogi 

powiatowej Napiwoda – Czarny Piec, ze względu na brak dofinansowania Gminy Nidzica. 
p. Mateusz Budka stwierdził, że popierałby remont bardziej zaawansowany. 
Zarząd zdecydował o unieważnieniu postępowania przetargowego dotyczącego 

remontu drogi powiatowej Napiwoda – Czarny Piec, ze względu na brak dofinansowania 
Gminy Nidzica stosunkiem głosów: 3- „za”, 1 – „przeciw”, 1 – „wstrzymujący się” . 

p. Jacek Dłuski opuścił salę obrad. 
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Ad. II.1.1) 
p. Elżbieta Bieniek omówiła projekt uchwały Zarządu w sprawie: 
1. Ogłoszenia przetargu nieograniczonego na Uruchomienie e-usług publicznych, dostawę 

sprzętu i oprogramowania IT z modernizacją systemów dziedzinowych Starostwa 
Powiatowego w Nidzicy wraz ze szkoleniami na potrzeby realizacji projektu pn. „E-
administracja w Powiecie Nidzickim”. 

2. Zatwierdzenia specyfikacji istotnych warunków zamówienia. 
3. Powołania komisji przetargowej. 
 
Termin składania ofert upływa 21 maja 2020 r. Kryteria, jakimi Komisja będzie się kierować 

przy wyborze oferty na I część zamówienia to: cena- 60% oraz czas obowiązywania asysty 
technicznej dla proponowanych systemów dziedzinowych – 40%. Przy wyborze oferty na II część 
zamówienia brane będą pod uwagę: cena – 60%, czas obowiązywania gwarancji dla serwera- 20%, 
czas obowiązywania asysty technicznej dla Systemu kolejkowego dla Wydziału Komunikacji – 20%. 

 
Proponuje się w nim Komisję Przetargową w składzie: 
Przewodnicząca – Elżbieta  Bieniek, 
Sekretarz – Przemysław Burdyński, 
Członkowie:  - Piotr Iwanicki, 
  - Małgorzata Jakubowska, 
  - Jarosław Komoszyński. 
 
p. Elżbieta Bieniek przedstawiła w skrócie zapisy specyfikacji istotnych warunków 

zamówienia. Przewiduje się w niej m.in. wadium dla uczestników przetargu w wysokości 2.000 zł 
przy I części zamówienia, a przy II – 10.000 zł oraz zabezpieczenie należytego wykonania umowy 
– do 2% ceny brutto.  

Termin realizacji dostawy sprzętu to 31.08.2020r., natomiast termin modernizacji i 
uruchomienia systemu oraz szkoleń – do 30.11.2020 r. Projekt ma być rozliczony do końca roku. 

 
Zarząd nie miał uwag i jednogłośnie podjął uchwałę Nr 52/184/2020 w sprawie: 
1. Ogłoszenia przetargu nieograniczonego na Uruchomienie e-usług publicznych, 

dostawę sprzętu i oprogramowania IT z modernizacją systemów dziedzinowych 
Starostwa Powiatowego w Nidzicy wraz ze szkoleniami na potrzeby realizacji 
projektu pn. „E-administracja w Powiecie Nidzickim”. 

2. Zatwierdzenia specyfikacji istotnych warunków zamówienia. 
3. Powołania komisji przetargowej, 
stanowiącą załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. II.1.2) 
p. Mateusz Budka wspomniał, że Zarząd otrzymał e-mailem projekt raportu o stanie 

powiatu. Uważa, że jest on gotowy do zatwierdzenia. 
p. Lech Brzozowski dodał, że raport jest bardzo dobry. Wydziały przygotowały dużo 

informacji.  
p. Elżbieta Bieniek dodała, że raport trzeba będzie zamieścić na stronie BIP powiatu 

Mieszkańcy po spełnieniu wymogów mogą uczestniczyć w debacie. 
Zarząd nie miał uwag i jednogłośnie podjął uchwałę Nr 52/186/2020 w sprawie 

przedstawienia Radzie Powiatu w Nidzicy raportu o stanie powiatu, stanowiącą załącznik 
do niniejszego protokołu. 

 
 
Ad. III.  
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p. Renata Mróz przedstawiła projekt uchwały Zarządu w sprawie przyjęcia i przekazania 
sprawozdania finansowego za rok 2019 zawierające: 

1) bilans z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego; 
2) bilans jednostki budżetowej – łączny, wynikający z bilansów samorządowych jednostek 

budżetowych; 
3) rachunek zysków i strat – łączny, obejmujący dane wynikające z rachunku zysków i strat 

samorządowych jednostek budżetowych; 
4) zestawienie zmian w funduszu jednostki – łączne zestawienie, obejmujące dane 

wynikające z zestawienia zmian w funduszu samorządowych jednostek budżetowych; 
5) informację dodatkową, obejmującą dane wynikające z informacji dodatkowych jednostek 

budżetowych powiatu. 
Suma aktywów i pasywów j.s.t. na koniec 2019 r. wyniosła 11.091.180,31 zł. Suma bilansu 

łącznego wyniosła natomiast 230.037.104,18 zł. Jest wyższa, niż w roku poprzednim, ze względu 
na większą ilość wycenionych gruntów. Rachunek zysków i strat wykazał zysk na poziomie 
10.517.507,83 zł. Skarbnik poinformowała, że sprawozdanie to przedstawia się Radzie Powiatu.  

Zarząd nie miał uwag i jednogłośnie podjął uchwałę Nr 52/185/2020 w sprawie 
przyjęcia i przekazania sprawozdania finansowego za rok 2019, stanowiącą załącznik do 
niniejszego protokołu. 

 
p. Lech Brzozowski  zapytał, czy przeglądane było sprawozdanie finansowe ZOZ – wydatki 

zaplanowane na wynagrodzenia pracowników. Zapytał, dlaczego były bardzo duże przekroczenia? 
Były też zwiększenia na ponadlimity. 

p. Renata Mróz poinformowała, że Zarząd podejmował wcześniej uchwałę w sprawie 
sprawozdania rocznego z wykonania planu finansowego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nidzicy 
za 2019 rok. Wszyscy radni otrzymali ją wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu powiatu za 
2019 rok oraz informacją o stanie mienia. Omawianie wykonania budżetu powiatu i ZOZ 
planowane jest w miesiącu czerwcu. 

p. Mateusz Budka poruszył temat samochodu dla policji. 
Starosta Marcin Paliński poinformował, że brakuje 17.000 zł. Gmina Nidzica nie dofinansuje 

samochodu, pozostałe gminy nie dołożą więcej, niż tylko swój udział.  
p. Renata Mróz zaznaczyła, że w tej chwili zbieramy środki na podwyżki. Nie mamy wolnych 

środków. Podkreśliła, że mniejsza jest rata udziału powiatu w podatku dochodowym. 
p. Mateusz Budka wspomniał, że proponowany był zakup samochodu za 120 tys. zł. 

Skarbnik przedstawiała, że są pieniądze. Odeszliśmy od pomysłu, po czym padła kwota 80 tys. zł. 
pozostałoby 40 tys. zł, a z tego 17 tys. zł można by przeznaczyć dla Policji. Jeszcze zostałoby 23 
tys. zł.  

Starosta Marcin Paliński stwierdził, że jeśli dofinansujemy samochód policji, to Straż również 
za chwilę o to się zwróci.  

p. Renata Mróz odniosła się do wypowiedzi p. Budki, twierdząc, że był na zarządzie 
przedstawiony wniosek o zabezpieczenie środków na samochód, ale nie wskazano źródła 
finansowania, tylko, jeżeli byłaby wola Zarządu, trzeba by szukać pieniędzy. W międzyczasie doszły 
też wydatki na dodatkowe roboty na ul. Kościuszki i na to zadanie trzeba było zabezpieczyć środki. 

p. Mateusz Budka uważa, że Gmina Nidzica mogłaby w przyszłym roku pokryć część składki 
za powiat. Rozważany jest u nas zakup najtańszego modelu, natomiast Gmina Rybno zakupiła 
samochód za 200.000 zł w 2019 r. 

p. Renata Mróz pokreśliła, że subwencja oświatowa jest o 66 tys. zł niższa. Trzeba szukać 
innych środków, żeby pokryć niedobory. 

p. Lech Brzozowski dodał, że należy zabezpieczyć również podwyżki dla nauczycieli.  
p. Renata Mróz odpowiedziała, że zbieramy informacje o kosztach podwyżek od września. 
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p. Krzysztof Zdziarski uważa, że gdyby Burmistrz złożył zobowiązanie, że w przyszłym roku 
dołoży więcej do samochodu, to można by rozmawiać. Mogą pozostałe samorządy nie dołożyć. 
Warto by taką deklarację uzyskać. 

p. Paweł Przybyłek zwrócił uwagę, że radiowozy kupowane były przez ostatnie lata. Jeśli 
jeden rok nie będzie, to się nic nie stanie. Stoją radiowozy, które należałoby naprawić. W Starostwie 
natomiast jest 13-letni już samochód. Uważa, że jeśli solidarnie nie uzbieramy pieniędzy, to nie 
należy kupować radiowozu. Dodał, że w poprzednim roku gminy dokładały środki na policyjny 
samochód. 

p. Mateusz Budka stwierdził, że wyręczyliśmy gm. Kozłowo. 
Starosta Marcin Paliński zaznaczył, że brakujące środki wyłożył wtedy powiat i gm. Nidzica. 

Stwierdził, że gdyby ten rok był taki, jak poprzedni, to nie byłoby problemów finansowych. Obawia 
się końcówki roku, ponieważ borykamy się z podwyżkami, które miały być wprowadzone od 
lutego-marca. Na razie sytuacja jest stabilna, ale jest niepewność. 

p. Mateusz Budka powrócił do sprawy samochodu dla Starostwa. Stwierdził, że to 
Starostowie proponowali kwotę. Przygotowaniem tego tematu zajmował się Wicestarosta. 

p. Renata Mróz powtórzyła, że nie było podanych źródeł finansowania. 
p. Mateusz Budka kontynuował, że nastawienie było takie, żeby znaleźć samochód dla 

Starostwa za niższą kwotę i dołożyć na radiowóz dla policji.  
Starosta Marcin Paliński stwierdził, że rok ten jest szczególny. Prosił, żeby trochę 

powstrzymać się z wydatkami. Chyba, że zawiesimy podwyżki do końca roku. 
p. Paweł Przybyłek wspomniał, że na ul. Kościuszki jest do wykonania 100 m gazociągu. 

Zadanie to wykonają gazownicy, ale nie wiadomo czy coś się w trakcie nie wydarzy. 
p. Renata Mróz poinformowała, że możemy nie osiągnąć dochodów z tytułu ściągania 

pojazdów. Ponadto rezerwa na zarządzanie kryzysowe jest realizowana, a co roku z niej nie 
korzystaliśmy. 

p. Lech Brzozowski zauważył, że są grupy społeczne uprzywilejowane, które dostają więcej,  
a urzędnicy – nic. 

p. Krzysztof Zdziarski dodał, że najniższe wynagrodzenie znowu wzrośnie i trzeba będzie 
dołożyć na wynagrodzenia.  

p. Paweł Przybyłek zaznaczył, że są dysproporcje w wynagrodzeniach urzędów. 
p. Mateusz Budka stwierdził, że podwyżki są potrzebne. 
Starosta Marcin Paliński proponował zrezygnować, ze względów oczywistych, z zakupu 

samochodów dla Starostwa oraz Policji. 
p. Mateusz Budka uważa, że umów się dotrzymuje. 
Starosta Marcin Paliński odpowiedział, że Powiat dotrzyma umowy, swój udział 

zabezpieczymy.  
p. Mateusz Budka podkreślił, że proponował, żeby w tym roku udział powiatu w zakupie 

radiowozu był większy, a w przyszłym roku – gminy Nidzica. 
p. Paweł Przybyłek proponował, aby brać pod uwagę wydatki na cały rok, bo za chwilę 

zabraknie pieniędzy na inne zadania. 
p. Mateusz Budka wspomniał, że na początku epidemii mówił, żeby przystopować z 

inwestycjami. Wskazał, skąd wziąć środki na samochód i jeszcze zostanie. 
p. Renata Mróz podkreśliła, że nie mieliśmy tego wydatku w planie. 
Starosta Marcin Paliński dodał, że nie planowaliśmy również wydatków na sieć teletechniczną 

i oraz na rurociąg. Podtrzymujemy deklarację w sprawie radiowozu. Jeśli wszystkie samorządy się 
wywiążą z umowy, to kupimy samochód.  

p. Lech Brzozowski stwierdził, że zaplanowane są duże inwestycje. Dofinansowanie też było 
spore. Jeśli byłoby mniejsze, to trzeba by z części zadań zrezygnować. 

Starosta Marcin Paliński podsumował, że swój wkład na samochód podtrzymujemy, ale 
środków na ten cel musimy poszukać.  

p. Renata Mróz zaznaczyła, że jest dużo potrzeb. 
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Starosta Marcin Paliński stwierdził że jeśli gmina nie dołoży środków do samochodu dla 
Policji, to będziemy musieli się wycofać z zakupu. Sytuacja na koniec roku może okazać się trudna, 
a Zarząd odpowiada za finanse. Nikt nie jest przeciwny pomocy Policji, ale uważa, że ze względu 
na obecną sytuację i wycofanie się gm. Nidzica, powinniśmy się wstrzymać z zakupem samochodu. 
Wspomniał, że powiat już był kiedyś w trudnej sytuacji i Zarząd musiał podejmować trudne 
decyzje. Proponował podtrzymać decyzję o dofinansowaniu w kwocie 23 tys. zł tylko dlatego, że 
była wcześniejsza deklaracja Zarządu. Gdyby jej nie było, to dziś nie odważyłby się nawet tych 23 
tys. zł poręczyć. 

Zarząd podtrzymał decyzję o dofinansowaniu samochodu dla Policji, w pierwotnej 
kwocie. Na kolejnym posiedzeniu wskazane zostanie źródło pokrycia tego zadania. 

 
Wobec wyczerpania porządku, Przewodniczący zamknął posiedzenie Zarządu. 
Na tym protokół zakończono. 
 

Protokołowała:  Starosta 
/-/ Inspektor / - / Marcin Paliński 

Małgorzata Jarka   Wicestarosta  
/ - / Paweł Przybyłek 
Członek Zarządu  

               / - / Krzysztof Zdziarski 
Członek Zarządu  

               / - / Mateusz Budka 
Członek Zarządu  

               / - / Lech Brzozowski 
 
 


